
Referat Folkeoplysningsudvalgsmøde 
23. november 2023 kl. 16:30-
18:30 
Sted: Rådhuset, lokale 390 

  

Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden   Godkendt  

Pkt. 2. Godkendelse af referat  Der blev spurgt til, hvilke tilbagemeldinger forvaltningen havde fået 
til punkt 4, siden sidste møde.  
Forvaltningen berettede, at Kreaspejd har fået tilbudt et lokale i 
Kolt, som de har været ude at besigtige, og de har givet udtryk for, 
at de er interesseret i at benytte lokalet.  
Tranerne har fået en benyttelsesaftale på lokalet i 
Skovgårdsvænget.  
 
Der blev spurgt til, hvad status er på fritidspas og foreningsmentor 
jf. punkt 5 
Forvaltningen redegjorde for, at fritidspasset bliver hævet til 1500 
kr. fra 1. januar 2024. Samt at forvaltningen med forhøjelsen af 
passet også har et skærpet fokus på brobygning hen til 
foreningerne. 

Pkt. 3.  Formandsmeddelelser  Ingen meddelelser  

Pkt. 4.  Orientering om kommissorium 
for nye ungetilbud v. Anders 
Christian Larsen  

Anders præsenterede kommissoriet. Orienteringen blev taget til 
efterretning og gav anledning til følgende spørgsmål:  
 
Hvis der bliver behov for det, hvem er så over ungetilbuddet?  
Svaret fra forvaltningen var, at Sport & Fritid i sidste ende har 
ansvaret for ungetilbuddet og kan involveres, hvis der bliver behov 
for dette.  
 
 
Hvem inddrager I, i processen?  
Forvaltningen svarede, at Der er særlig fokus på at inddrage de 
unge i udviklingen af tilbuddet, så tilbuddet tager afsæt i 
ungdommen. Udviklingen af tilbuddet bliver lokal, og det giver 
mulighed for at tilpasse tilbuddet til konteksten.  
 
Hvad gør vi, hvor der bortfalder et tilbud? 
Forvaltningen redegjorde, at man har fokus på at hjælpe med 
overgangen. Flere steder som bortfalder ønsker at fortsætte med at 
lave aktiviteter et i vist omfang.  

Pkt. 5. Tema: Opgang til opgang v. 
Pernille Randrup-Thomsen og 
Henriette Gaardbo  
  

Pernille og Henriette præsenterede Opgang til opgang og de 
resultater, projektet har opnået gennem de sidste 4 år. Indsatsen 
har på budgetforhandlingerne i 2023 fået midler til at fortsætte og 
skal yderligere videreføre indsatsen til Viby Syd og Tilst.  



Pkt. 6.  Orientering om sparekatalog 
2024 v. Heidi Frostholm  

Heidi gennemgik sparekataloget og oplyste om en enkelt fejl i det 
udsendte materiale. FO-klubber er ikke en del af besparelserne, 
som ellers beskrevet i punkt 1 i bilaget. 
Orienteringen blev taget til efterretning.  

Pkt. 7 Eventuelt  Den nedsatte arbejdsgruppe, som arbejder med udvikling af 
folkeoplysningsudvalget, gav en kort status på deres arbejde.  

 

Der er julefrokost den 21. december. Der kommer en separat mail 
ud med yderligere informationer.    

Tilstedeværende: Mahad Yussuf, Torben Dreier, Peter Sporleder, Marianne Gasbjerg, Karin Voldby 
Strüssmann, Bent Sejersen, Thomas Røntved Jensen, Lone Hedelund, Keld Kjeldahl, Stine Snede Villumsen, 
Noah Lynge Adkins, Ulla Kolding og Erik Vigsø  

Øvrigt tilstedeværende: Anders Christian Larsen, Heidi Frostholm og Helena Gouliaev.  

Afbud: Charlotte Storm Gregersen, Bünyamin Simsek, Thure Hastrup, Jesper Krogh Kjeldsen, Steffen Wich, 
Merete Raun Poulsen, Inge lise Johansen, Gitte Nygaard Degn, Inge Lise Johansen og Søren Peter Hansen. 


